
Protokół Nr 5/2022 

z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych 

Rady Miejskiej Białogardu 

w dniu 10 maja 2022 r. 

 

 

Miejsce posiedzenia: sala konferencyjna Urzędu Miasta w Białogardzie  

Obecni wg załączonej listy. 

 

 

Tematyka posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Omówienie spraw związanych z czasem przyjazdów i odjazdów autobusów komunikacji 

miejskiej oraz ewentualnej zmiany dotyczącej miejsca lokalizacji przystanku 

autobusowego przy ul. Świdwińskiej w Białogardzie. 

3. Zamknięcie posiedzenia.  

      

Ad 1 

Posiedzenie o godz. 900 „otworzył i prowadził” Przewodniczący Komisji – Jan 

Sosnowski. Komisja przyjęła protokół z ostatniej Komisji bez uwag. 

 

Ad 2  

Prezes ZKM Sp. z o.o. Dariusz Dudkiewicz przedstawił szczegółowo praktyczne 

rozwiązania dotyczące ustalania rozkładów jazdy autobusów komunikacji miejskiej oraz 

wprowadzania zmian w kursach. 

 

W dyskusji głos zabrali: 

M.Tarnecka – poruszyła brak dwóch kursów autobusu sprzed SP nr 3 o godz. 12.35 i 13.45 

oraz dwóch kursów z oś.  Kołobrzeska na Pękanino. Radna nadmieniła, że przejazdy sprzed 

SP nr 3 nie są skorelowane z dzwonkami szkolnymi. 

Prezes – wyjaśnił, że formalnie wpłynął jeden wniosek i interpelacja Radnej. Z punktu 

ekonomicznego wożenie pojedynczych osób jest nielogiczne. Mamy kamerę w każdym 

autobusie i to monitujemy. Taniej wozić takie osoby taksówką. Natomiast jeśli chodzi 

o podporządkowanie komunikacji pod dzwonki szkolne to Prezes uzasadniał, że to trudne do 

zrealizowania. Dodatkowo Prezes motywował, że szkoły mają świetlice, gdzie uczniowie 

mogą poczekać na autobus. 

M.Tarnecka – stwierdziła, że świetlice szkolne to nie przechowalnie dla dzieci.  

Prezes – uzasadniał także, że w związku z zapotrzebowaniem lokalnych firm na dowóz osób 

niektóre kursy mają uzgodnione z firmami położonymi strefie ekonomicznej, do których 

dojeżdża gro pracowników. Prezes powiedział, że jeśli są takie potrzeby to są w stanie 

porozmawiać ale nie są w stanie pod każdy dzwonek podstawiać autobusu.  W przypadku 

zmiany rozkładu np. aby autobus przyjeżdżał trochę później wszystkie kursy ulegają 

przesunięciu. 

J.Sosnowski – pytał ile zostało zawieszonych kursów? 

Prezes – odpowiedział, że 10 połączeń. Największe potrzeby są o godz. 6.00, 7.00 i 22.00.  

R.Stachecka – stwierdziła, że Rada uchwaliła bilety darmowe a zmniejszono ilość kursów. 

Wówczas powinna być przeprowadzona analiza ekonomiczna.  

K.Pietrzak – powiedział, że ówczesny Prezes przedstawił te konsekwencje. Taki argument 

został radnym zaprezentowany. Jeśli uda się przeanalizować wprowadzenie dodatkowych 



kursów dla dzieci np. przy SP 3 to będzie dobrze. Radny poruszył też kwestię kursowania 

autobusów na cmentarz w Pękaninie. 

Prezes – odpowiedział, że nie ma kompletnie zainteresowania przejazdami na cmentarz 

w soboty i w niedziele. Prezes uważał, że wzrost ilości pasażerów nastąpi, gdy będą 

funkcjonowały parkometry w mieście.  

Przewodniczący  Rady -  stwierdził, że mamy 10 połączeń zawieszonych, spółka komunalna 

posiada usługi publiczne, które są nierentowne. Radny poinformował, że ma badania z 2019 

roku. Ponadto ma prośby od pracowników z Kauflandu, aby móc dojechać na 6.00 i 14.00  

z oś. Kołobrzeska. 

Prezes – odpowiedział, że rozmawiał z tymi mieszkańcami i wyjaśnił sprawę kursowania 

autobusów do Kauflandu. 

R.Borkowski – powiedział, że były ustalone godziny jednego autobusu w miesiącu na 

Pękanino i mieszkańcy byli zadowoleni.  

J.Leszczyk – pytał czy rozkłady jazdy są zmieniane sezonowo? Radny zwrócił uwagę na 

wiatę przy cmentarzu na Pękaninie. 

Prezes – odpowiedział, że sezonowość jest ujęta w obowiązującym rozkładzie a za wiatę przy 

cmentarzu odpowiada Miasto tj. ZGKiM. 

E.Żółtowska – prosiła o wzięcie pod uwagę zmiany rozkładu jazdy dla dzieci szkolnych. 

Przewodniczący Komisji – pytał czy kurs z oś. Olimpijczyków na Pękanino jedzie 

w obłożeniu? 

Prezes – odpowiedział, że na całej linii jest pusty.  

R.Stachecka – pytała czy obowiązują zmiany rozkładu jazdy sezonowo np. czy jest 

dodatkowy kurs na basen na korzyść mieszkańców? 

Prezes – powtórzył, że rozkład jazdy uwzględnia sezonowość, nie jest układany sezonowo. 

J.Sosnowski – pytał jaki jest spadek finansowy w związku z uchwałami Rady? Odpowiedź 

może być udzielona na piśmie.  

Prezes – dodał, że darmowa komunikacja nie spowodowała wzrostu zainteresowania.  

 

Na tym zakończono w/w punkt. 

 

 

Ad 3 

Po wyczerpaniu tematyki o godz. 1025 zakończono Komisję. 

Protokołowała: M.Zimmer 

 

 

            Przewodniczący Komisji 

                  /-/  Jan Sosnowski 

 

 

 


